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PROTOKÓŁ 0012.9.6.2015 
z posiedzenia Komisji Rewizyjnej 

w dniu 21 maja 2015 
 
 

Miejsce posiedzenia: sala nr 130 Urzędu Miasta 

Czas posiedzenia: 11.00- 11.35 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie z 
załączonymi listami obecności. W posiedzeniu nie brała udziału radna Bernadeta 
Magiera – usprawiedliwiona 
 
Porządek obrad 

1. Otwarcie posiedzenia 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta za 2014 r.  – 
absolutorium 

• projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
Miasta za 2014 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 
Miasta za 2014 rok, 

• projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Prezydenta 
Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

4. Sprawy bieżące: 

• sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój podjętych w 
I kwartale 2015 roku. 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój , 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2015 rok, 

• Pismo Doradcy Prezydenta ds. dialogu społecznego, 

5. Wolne głosy i wnioski 

6. Przyjęcie protokołu z dnia 16 kwietnia 2015 r. oraz 4 maja 2015 r.  

7. Zakończenie posiedzenia  

Ad.1 

Otwarcia posiedzenia dokonał  Przewodniczący Komisji- Piotr Szereda. Powitał 
przybyłych na posiedzenie członków Komisji oraz zaproszonych gości. 
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Ad.2 

Porządek obrad został przyjęty głosami: za – 3, przeciw – 0,wstrzymujących się 
– 0. 

Ad. 3 

Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta za 2014 r.  – absolutorium 

• projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
Miasta za 2014 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta 
za 2014 rok, 

Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzieliła Zastępca Skarbnika 
Miasta – Katarzyna Prątnicka. Poinformowała, że obowiązek podjęcia uchwały 
wynika z ustawy o finansach publicznych. Pierwszy element uchwały dotyczący 
sprawozdania z wykonania budżetu był przez Państwa rozpatrywany na 
wcześniejszych posiedzeniach natomiast sprawozdanie finansowe miasta, które 
składa się z bilansu zysku i strat było rozpatrywane z początkiem maja ze 
względu na to, że termin sporządzenia sprawozdania finansowego przypada na 
koniec kwietnia. Kwintesencją rozpatrywania sprawozdań był wniosek komisji do 
RIO w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta absolutorium. Zostały wydane 
dwie pozytywne opinie RIO dot. wniosku komisji rewizyjnej oraz zatwierdzenia 
sprawozdania z wykonania budżetu Miasta za 2014 rok. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0 

• projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Prezydenta Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
0 

• sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój podjętych w 
I kwartale 2015 roku. 

Andrzej Matusiak 
- Które uchwały są niezrealizowane? 
 
Anna Hetman 
 - Nie ma takich uchwał, są uchwały, które są w trakcie realizacji i dotyczą 
zazwyczaj uchwał gruntowych.  
 
Komisja przyjęła sprawozdanie do wiadomości. 
 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój 
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Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzieliła Katarzyna 
Prątnicka. Poinformowała, że w w/w uchwale zostały przedstawione szerokie 
zmiany w zakresie przedsięwzięć wieloletnich. Są one związane z aplikacją o 
środki zewnętrzne. Zabezpiecza się wkład własny niezbędny do aplikacji o 
środki z UE. Poziom dofinansowania  UE może sięgnąć do 28% kosztów 
kwalifikowanych. W związku z tym zmiany, które są przedstawiane mają na 
celu zabezpieczenie interesu miasta w aplikacji o środki z UE. Są również 
takie ruchy, które powodują przesunięcie niektórych zadań na okres przyszły 
2018-2020. Do aplikacji o środki z UE mają szansę pretendować  - 
„Przebudowa budynku przy ulicy Szkolnej 5”, „Rozbudowa, przebudowa 
budynku ZS nr 8 część przedszkolna i część stara budynku”. Będziemy 
aplikować o środki w zakresie efektywności energetycznej budynku CKP, ZS 
nr 5, SP 17.  

Andrzej Matusiak 

 - Chciałbym otrzymać aktualną wersję zadań ponieważ okazuje się, że to co 
otrzymaliśmy na Klubie PIS nie jest już aktualne. Proszę powiedzieć czy 
projekt Sali przy ZS nr 9 jest zrobiony ? 

Anna Hetman 

 - Koncepcja jest wykonana, ze względu na brak środków wstrzymane jest 
projektowanie. Aktualne zmiany są w przedstawionej uchwale.  

Andrzej Matusiak 

 - Na projekt boiska mamy zaplanowane 90 tys. zł na 2015 r., mówi Pani, że 
nie ma środków to znaczy, że nie będziemy tego realizować? 

Katarzyna Prątnicka 

 - Kwota wynika z projektu budżetu początkowego. Państwo za tym 
zagłosowaliście w grudniu. 

Anna Hetman 

 - W związku z tym, że zabezpieczamy pieniądze na pozyskanie środków z UE 
nie mamy na nasze inwestycje zabezpieczonych środków.  

Andrzej Matusiak 

 - To tych 90 tys. zł nie powinno być.  

Anna Hetman 

 - 90 tys. zł zabezpieczone jest na koncepcje. 

Andrzej Matusiak 

 - Z wcześniejszych informacji wynikało, że OWN miał być realizowany z 
jarem południowym. Teraz okazuje się, że OWN będzie sam realizowany. 
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Anna Hetman 

 - Nie było nic mowy o jarze południowym. 

Andrzej Matusiak 

 - Jeżeli chodzi o modernizacje budynku dla PUP i MZOSiP to zabezpieczamy 
środki, ale nie wiemy, który ma to być budynek. Przypadkowo się 
dowiedziałem, że ma to być budynek SP nr 9. SP nr 9 ma zostać przeniesiona 
do ZSH a ZSH albo jest likwidowany albo łączony z ZS nr 2. Chcemy 
zabezpieczyć kwotę 1 mln 700 tys. zł, ale nie wiemy na jaki budynek? 

Anna Hetman 

 - Było wiele pomysłów dot. lokalizacji PUP i przez 10 lat nic nie zostało 
zrealizowane. Biorąc pod uwagę sytuacje obecną kiedy nie wiemy dokładnie 
jakie środki zew będą pozyskane i w jakim zakresie będą wykorzystane na 
termomodernizacje. Były dwie koncepcje i tak naprawdę nie jesteśmy 
zdecydowani gdzie PUP może funkcjonować. Musimy brać pod uwagę budynki, 
które są niezagospodarowane. Są już jakieś plany dot. budynku ZS nr 7 (Dom 
Solidarności). Były wstępne koncepcje na wykorzystanie budynku po NKJO.  
Wiemy, że w przyszłości trzeba będzie przeprowadzić pewną reformę szkół, 
Na ten moment nie wiemy jak to będzie wyglądało, gdyż nie wiadomo jaki 
będzie nabór do szkół. Przez ostatnie 2-3 lata najgorszy nabór był w ZSH. 
Patrząc na prognozy może się zdarzyć, że ZSH zostanie przeniesiony do ZS nr 
2, ale nie ma jeszcze żadnej decyzji. Możemy wskazać konkretną lokalizację, 
która niekoniecznie musi być docelową lokalizacją. Jest również  duże 
zapotrzebowanie na pomieszczenia archiwalne ( UM, jednostki organizacyjne).  
Możemy zabezpieczyć zadanie dla PUP bez wskazania konkretnej lokalizacji. 
Możemy to zadanie również wykreślić z WPF, ale wówczas w ogóle go nie 
będzie. Moim zdaniem środki na modernizację PUP powinny być, a nad 
lokalizacją musimy podyskutować. Nad lokalizacją Domu Solidarności po 
budynku  ZS nr 7 też musimy się zastanowić. Na spotkaniu z prof. Lipowicz 
wszyscy są za ideą powstania Domu Solidarności tylko nikt nie jest w stanie 
znaleźć środków na realizację tego  zadania. Należy podjąć dyskusję czy 
budynku po ZS nr 7 nie zagospodarować w inny sposób. 

Andrzej Matusiak 

 - Szkoda, że na spotkania dot. Domu Solidarności nie byli zaproszeni Radni 
RM. Nie wiem czy to będzie taka polityka w tej kadencji, że nie będziemy 
zapraszani na istotne dla miasta spotkania  

Anna Hetman 

 - Jeżeli chodzi o spotkanie dot. Domu Solidarności to Pani prof. Lipowicz 
kieruje zespołem i zapraszała gości. 

Andrzej Matusiak 

 - Myślałem, że koncepcja realizacji Domu Solidarności będzie finansowana ze 
środków zew. Takie mieliśmy informacje.  
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Roman Foksowicz 

 - Cały czas nas przekonywano, że na Dom Solidarności są przeznaczone 
środki zew. i miasto nie poniesie żadnych kosztów. Nikt nie mówił co będzie 
dalej – chodzi o utrzymanie obiektu. Jeżeli chodzi o przeniesieniu PUP i 
MZOSiP to funkcjonowało to w poprzednich latach. Mówiło się o przeniesieniu 
PUP do budynku przy ul. Szkolnej 5. W 2014 roku były wpisane do Budżetu 
środki na kryty basen, a też nikt nie wiedział, gdzie będzie budowany.  

Andrzej Matusiak 
 - Miałem informacje, że basen Laguna miał być rozbudowany.  
 
Piotr Szereda 
 - Rozumiem, że projekt budynku przy ul. Pszczyńskiej (OSP) zostanie 
przesunięty na rok 2020? 
 
Prątnicka Katarzyna 
 - Tak. 
 
Roman Foksowicz 
 - Rozumiem, że przy budowie strażnicy problem jest z lokalizacją. Obecna 
lokalizacja generuje tak duże koszty. 
 
Rakoczy Ryszard 
 - Tak. Pomieszczenia dla OSP stanowią 20% budynku. Projekt był 
przeszacowany. 

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 2, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
2 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2015 rok, 

Wyjaśnień do w/w projektu uchwały udzieliła Katarzyna Prątnicka. 
Poinformowała, że proponuje się zwiększyć plan wydatków budżetu Miasta w 
dziale 600 – Transport i łączność o kwotę 50 000 zł, w tym: 

a) w rozdziale 60015 – Drogi publiczne w miastach na prawach 
powiatu zwiększyć  plan wydatków majątkowych o 50 0000 zł, z 
przeznaczeniem na realizację wieloletniego przedsięwzięcia Nr 000-000-188-300 
„Przebudowa i rozbudowa ul. K. Paryskiej”, w związku z wystąpieniem robót 
dodatkowych, 

b) w rozdziale 60016 – Drogi publiczne gminne zwiększyć plan wydatków 
bieżących o 365 500 zł, w tym: 

-   o 300 000 zł z przeznaczeniem na rozbiórkę wiaduktu w ciągu ul. Czyża, 



6 

 

-  o 65 500 zł z przeznaczeniem na realizacje zadania 000-000-303-000 „Remont 
chodników” (ul. 1Maja, ul. Śląska 33-37, ul. Górnicza od skrzyżowania ul. 
Bogoczowiec do ul. Wyspiańskiego), 

c) w rozdziale 60095 – Pozostała działalność zmniejszyć plan wydatków 
majątkowych o 365 500 zł, w tym: 

-    zwiększyć o 50 700 zł plan na realizację  zadania Nr 000-000-065-000 
„Zakup wiat przystankowych”, w związku z koniecznością wymiany 8 sztuk 
zniszczonych wiat przystankowych: 4 sztuki przy ul. Rybnickiej, 1 sztuka przy ul. 
Świerklańskiej, 1 sztuka przy Al. Piłsudskiego, 1 sztuka przy ul. Gagarina, 1 
sztuka na oś. 1000 Lecia, 

-    zmniejszyć o 300 000 zł plan na realizację wieloletniego przedsięwzięcia Nr 
000-000-016-300 „Parking przy ul. Jagiełły” w związku z przesunięciem realizacji 
zadania z roku 2015 na rok 2018, 

-    zmniejszyć o 116 200 zł plan na realizację wieloletniego przedsięwzięcia Nr 
000-000-525-300 „Parking przy ul. Ruchu Oporu” w związku z zakończeniem i 
rozliczeniem zadania .Proponuje się zwiększyć plan wydatków bieżących w 
budżecie Miasta w dziale 700 – Gospodarka mieszkaniowa, rozdziale70001 – 
Zakłady gospodarki mieszkaniowej o kwotę 200 000 zł z przeznaczeniem na 
remont budynków mieszkalnych realizowanych w ramach zadania Nr 000-000-
340-000 „Remont budynków mieszkalnych”. Proponuje się zwiększyć plan 
wydatków majątkowych w budżecie Miasta w dziale 754 – Bezpieczeństwo 
publiczne i ochrona przeciwpożarowa, rozdziale 75411 – Komendy 
powiatowe Państwowej Straży Pożarnej o kwotę 65 000 zł z 
przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu lekkiego specjalnego samochodu 
operacyjno-rozpoznawczego dla Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej. 
W związku z zakończeniem realizacji wieloletniego przedsięwzięcia Nr 000-P91-
000-100 „Mam zawód – mam pracę w regionie” proponuje się zmniejszyć plan 
wydatków bieżących  budżetu Miasta w dziale 801 – Oświata i wychowanie, 
rozdziale80130 – Szkoły zawodowe o kwotę 22 234 zł. Proponuje się 
zmniejszyć plan wydatków majątkowych budżetu Miasta w dziale 853 – 
Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej o kwotę 32 000 zł, w 
tym: 

a) w rozdziale 85311 – Rehabilitacja zawodowa i społeczna osób 
niepełnosprawnych zwiększyć  plan  o 18 0000 zł, z przeznaczeniem na 
utworzenie nowego zadania inwestycyjnego Nr 000-000-571-000 „Wymiana 
windy (platformy) w autobusie przewożącym osoby niepełnosprawne będące 
podopiecznymi Domu Nauki i Rehabilitacji dla Dzieci Niepełnosprawnych 
w Jastrzębiu-Zdroju”, 

b) w rozdziale 85333 – Powiatowe urzędy pracy zmniejszyć plan wydatków 
majątkowych o 50 000 zł planowanych na realizację wieloletniego 
przedsięwzięcia Nr 000-000-106-300 „Przebudowa budynku ul. Szkolna 1” w 
związku z przesunięciem terminu realizacji zadania na rok 2018. 

Proponuje się zmniejszyć plan wydatków budżetu Miasta w dziale 900 – 
Gospodarka komunalna i ochrona środowiska o kwotę 283 000 zł, w tym: 



7 

 

a)    w rozdziale 90003 – Oczyszczanie miast i wsi zmniejszyć plan wydatków 
bieżących o 200 000 zł w związku z ujawnieniem się oszczędności po dokonaniu 
końcowego rozliczenia kwartałów po okresie zimowym, 

b)   w rozdziale 90017 – Zakłady gospodarki komunalnej  zwiększyć o 
1 300 zł plan wydatków majątkowych w związku z koniecznością wznowienia 
wieloletniego przedsięwzięcia Nr 000-000-505-300 „Przebudowa placu przy ul. 
Dworcowej 17D”, 

c)    w rozdziale  90095 – Pozostała działalność zmniejszyć plan wydatków 
majątkowych o 84 300 zł, w związku rezygnacją wykonania  jednego napisu z 
nazwą osiedla planowanego do realizacji w ramach wieloletniego przedsięwzięcia 
Nr 000-000-029-300 „Wykonanie napisów nazw osiedli oraz bilbordów”. W roku 
bieżącym planuje się jednak w ramach tego zadania dokonać demontażu napisu 
z nazwą „Osiedle Staszica” zamontowanego na bloku mieszkalnym przy ul. 
Wrocławskiej 39-43, w związku z wnioskiem Górniczej Spółdzielni Mieszkaniowej. 
Docelowo napis zostanie umieszczony na budynku będącym własnością innej 
spółdzielni. W związku ze zmianami wynikającymi z Zarządzeń Prezydenta Miasta 
podjętymi w miesiącu maju  proponuje się zwiększyć plan dotacji udzielonych z 
budżetu Miasta określony w załączniku Nr 4 do uchwały budżetowej na 2015 rok 
o kwotę 3 951 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie  działalności Powiatowego 
Zespołu d.s. Orzekania o Niepełnosprawności w Rybniku. Ponadto proponuje się 
zmienić cel dotacji przyznanej Miejskiej Bibliotece Publiczne w Jastrzębiu-Zdroju 
na malowanie budynku Masnówki przy ul. Witczaka 3a i przeznaczenie jej na: 
remont fasady szklanej budynku Masnówki przy ul. Witczaka 3a (25 000 zł) i 
zakup sprzętu komputerowego (35 000 zł). 

 Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 2, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
2 

• Pismo Doradcy Prezydenta ds. dialogu społecznego, 

Przewodniczący Komisji zapoznał Radnych z w/w pismem. 

Komisja przyjęła pismo do wiadomości. 

Ad.5 

Wolne głosy i wnioski 

Komisja nie zgłosiła żadnych wniosków. 

Ad.6 

Przyjęcie protokołów. 

Protokół z dni 16 kwietnia 2015r. został przyjęty głosami : - za – 4, 
przeciw – 0, wstrzymujących się – 0 

Protokół z dni 16 kwietnia 2015r. został przyjęty głosami : - za – 4, 
przeciw – 0, wstrzymujących się – 0 
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Ad.7 

Zakończenie posiedzenia 

Przewodniczący Komisji Piotr Szereda podziękował wszystkim za przybycie po 
czym zakończył posiedzenie. 

Protokołowała     Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

Monika Dulewicz      PIOTR SZEREDA 

 

 

 


